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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA 29 D’OCTUBRE DE DOS MIL TREZCE 
 
Dia: 29 d’Octubre de 2013 
Hora: 20 hores  30 minuts 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
 
Hi assisteixen: 
 
Batle President 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell                            IPG 
 
Regidors 
 
Sra. Maria Lluïsa Pla Isern                              IPG 
Sr. Toni Marí Enseñat                                      PSOE 
Sr. Victor Douat Rigo                                     PSOE 
Sra. Isabel Martin Roman                              PSOE 
Sr. Antonio Deudero Mayans                       PP 
Sra. Maria Teresa Pons Picó                          PP 
Sr. José Frias Cano.                                        PP 
 
La Secretària Interventora, Margalida Mulet Cañellas 
 
Justifica la seva absència Sra. Margalida Morell Martorell                   IPG 
 
ORDRE DEL DIA: 

 
1.- Aprovació de les Actes de les sessions dels dies 24-09-2013 i  14-10-2013 
 
       A l’Acta del di 24 de Setembre s’inclou la contestació del Sr Batle a la pregunta del 
Sr Antonio Deudero del PP en relació a la exposició pública al BOIB, de data 10 de 
setembre de 2013, sobre  l’aprovació inicial del catàleg de patrimoni històric del 
municipi de Puigpunyent, que diu: 

“ En relació a la pregunta formulada al Ple de la Corporació en data 12 de 
setembre de 2013 per part del Sr. Antonio Deudero Mayans, regidor electe del grup 
municipal Partit Popular a l’ajuntament de Puigpunyent, relativa a la sol·licitud de 
resposta escrita en relació a la exposició pública al BOIB, de data 10 de setembre de 
2013, sobre  l’aprovació inicial del catàleg de patrimoni històric del municipi de 
Puigpunyent, se li comunica el següent: 

En data 31 de juliol de 2012, el Ple va aprovar inicialment l’adaptació del 
Catàleg de Patrimoni Històric del municipi de Puigpunyent al Pla Territorial de Mallorca, 
acord que va ser publicat al BOIB en data 25 d’agost de 2012 per tal de donar-li 
publicitat i que qualsevol persona interessada pogués presentar reclamacions o 
al·legacions si ho considerava oportú. Amb la publicació al BOIB es va garantir la 
publicitat del Catàleg i una vegada finalitzat el tràmit d’al·legacions es va aprovar 
provisionalment pel Ple en sessió celebrada en data 29 de gener de 2013. 
 
La tramitació administrativa pel que fa a l’Ajuntament es donava per finalitzada amb 
la remissió de la documentació al Consell Insular per a la seva aprovació definitiva. Si 
bé, alhora de remetre la documentació el Consell Insular, aquest va advertir que 
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mancava l’anunci d’exposició pública de l’aprovació inicial en un diari de major 
circulació de la província, argumentant que la tramitació del Catàleg de Patrimoni 
Històric es regeix per l’article 149 del Reial Decret 2159/1978, de 23 de juny, pel qual 
s’estableix el reglament de planejament urbanístic (en endavant RP) i que remet, pel 
que fa a la seva tramitació, aprovació i publicació als articles 127 a 130 i 132 a 134 de 
la mateixa norma. 
 
Concretament l’article 128  del RP estableix que una vegada aprovat inicialment, en 
aquest supòsit el Catàleg, es sotmetrà a informació pública mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la província i en un dels diaris de major circulació de la província. 
 
Atès que, per tal de que el Consell Insular aprovi definitivament el Catàleg és necessari 
corregir aquesta absència de tràmit administratiu, és per la qual cosa que s’ha fet una 
nova exposició pública de l’aprovació inicial al BOIB i a un dels diaris de major 
circulació de la província.  
 
Es tracta d’una errada administrativa que no afecta a la tasca tècnica realitzada per 
l’empresa encarregada de elaborar el Catàleg, i les conseqüències econòmiques 
derivades d’aquest tràmit són únicament les derivades de la nova exposició pública al 
BOIB. “ 
 
 
2.- Aprovació definitiva inclusió a l’inventari de Bens de camins publics segons 
aprovació inicial del dia 26 de Març de 2013 
 

Per part del Senyor Batle, se efectua la següent proposta: 
 
La regulació detallada del inventari i registre de béns de les corporacions locals 

es troba en els articles 17 a 36 del Reglament de Béns de les Entitats Locals, aprovat pel  
Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny.  
 

Precisament, en tractar de l’inventari dels Béns Immobles, l’article 20 de 
l’esmenta’t Reglament de Béns de les Entitats Locals, estableix les dades que haurà 
d’expressar i, concretament pel que fa a les vies públiques, l’apartat g) d’aquest 
article 20, especifica que hauran de constar les dades necessàries per a la seva 
individualització, amb especial referència als seus límits, longitud i amplària.  
 
  Esposada a informació pública, per  termini de trenta dies comptats a partir del 
dia 9 de maig de 2013, per publicació al BOIB número 66 la relació de camins 
municipals que consten al Catàleg de Camins del Terme Municipal de Puigpunyent, 
segons acord adoptat en data 26 de Març de 2013  i una vegada transcorregut 
aquest termini, sense que s’hagin presentat suggeriments, al·legacions o reclamacions, 
per part d’aquesta CIAG i per unanimitat es proposa a l’Ajuntament Plenari el següent 
acord: 
 
 1.- Procedir a l’aprovació definitiva de la inclusió a l’inventari de bens dels 
camins públics de titularitat municipal a l’epígraf de béns immobles, com a vies 
públiques, dels camins següents: 
 

- Camí Vell d’Estellencs 
- Camí de Puigpunyent a Galilea 
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- Camí de Puigpunyent a Calvià 
- Camí de Superna 
- Camí de sa Campaneta al Coll d’Estellencs 
- Camí Vell de Palma 
- Camí de Sa Mola Petita/Camí de Sa Font 
- Camí des Grau de son Martí/Camí de Puigpunyent a Capdellà 
- Camí des Coverany 
- Camí de Son Puig 

 
2.- Publicar el present acord al BOCAIB als efectes oportuns 

 
      Dita proposta es aprovada per unanimitat 
 
3.- Inclusió a l’inventari dels vehicles de protecció civil  
 

     Per part del Senyor Batle s’efectua la següent proposta: 
 
   Vist l’escrit del Govern de les Illes Balears de data 15 de Gener  RE 95 de 18 de 

Gener, al qual se comunica a aquest Ajuntament que, en virtut del conveni de 
col·laboració signat en data 21 de juny de 2013 es va cedir un vehicle Nissan pick up 
matricula 9825 CGM  i també un vehicle Land Rover matricula IB 8227AT ambdós per 
protecció civil, per part d’aquesta CDIAG i per unanimitat es proposa a l’Ajuntament 
de conformitat els articles 17 a 36 del Reglament de Béns de les Entitats Locals, aprovat 
pel Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny, 

 
1.- Incloure a l’inventari de Bens Municipals ambdós vehicles destinats a 

protecció civil d’aquest Municipi 
2.- Publicar el present acord al BOIB per termini d’un mes a efectes de 

reclamacions i al·legacions, significant que, en cas de que no es presenti cap, aquest 
acord serà elevat a definitiu sense necessitat d’adoptar  un nou acord 

 
Dita proposta es aprovada per unanimitat 

 
4.- Aprovació festes locals pel 2014 
 
              Vist l’escrit de la Conselleria d’Economia i Competitivitat, direcció general de 
treball i salut laboral, de data 14 d’octubre de 2013 RE 1478, pel qual es comunica el 
calendari laboral per l’any 2014 de conformitat amb el que disposa el Decret 75/1998 
de 31 de juliol, d’acord al que disposa l’article 46 del Reial Decret 2001/1983 de 28 de 
juliol, per part d’aquesta CIAG i per unanimitat es proposa al’Ajuntament Plenari, 
l’adopció del següent acord: 
 
           1.- Elegir el dia 21 d’abril, dilluns de Pascua i el dia 8 de Setembre, Festa Patronal 
del nucli de Galilea, com a festes locals d’àmbit municipal 
 
           2.- Comunicar a la de la Conselleria d’Economia i Competitivitat, direcció 
general de treball i salut laboral, el present acord en compliment de la legislació vigent 
 
       Dita proposta es aprovada per unanimitat 
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5.- Modificació de la plantilla a efectes de la Llei 4/2013 de 17 de Juliol de Coordinació 
de Policies Locals 
                 
          Per part del Senyor Batle s’efectua la següent proposta: 
 
            Vista la Disposició transitòria primera de la Llei 4/2013 de 17 de Juliol de 
Coordinació de Policies Locals per la qual el policies auxiliars passaran a integrar-se al 
grup C1 en el termini de sis mesos des de l’entrada en vigor de l’esmentada Llei, sense 
que això impliqui necessàriament un increment del gasto públic ni modificació de les 
retribucions totals anuals dels afectat al moment de la reclasificacio , per part 
d’aquesta CIAG i per unanimitat es proposa a l’Ajuntament Plenari l’adopció del 
següent acord: 
 
1.- Integrar la plantilla dels policies auxiliars d’aquest Ajuntament al grup C1, sense que 
això impliqui necessàriament un increment del gasto públic ni modificació de les 
retribucions totals anuals sempre i quant comptin amb la titulació requerida pel grup 
corresponent. En cas contrari s’entendran inclosos amb aquesta categoria només a 
efectes retributius 
 
2.- Notificar el present acord als interessats pel seu coneixement i efectes oportuns. 
 
      Dita proposta es aprovada per unanimitat 
 
      Per part del Sr Deudero es manifesta que per part de la Conselleria de la Funció 
Pública s’està fent un esforç a l’hora de classificar el personal al servei de 
l’administració en la CAIB, estandarditzant al màxim possible en relació als seus estudis i 
titulació d’accés a la plaça 
 
 
6.- Expedient Suplement i Modificació de Crèdits 
 
Modificacions de crèdit 
 
   Vista la proposta de la Regidora d’Hisenda Sra. Margalida Morell sobre les 
modificacions de crèdits necessàries al Pressupost Municipal Ordinari pel 2014, per 
transferència de crèdits consistents en la relació que s’adjunta, per part d’aquest CIAG 
examinada que  la seva aprovació  correspon al Ple de la Corporació, per produir-se 
entre partides pressupostàries que pertanyen a diferents grups  i que la Intervenció 
municipal ha informat favorablement la proposta i consta a l’expedient tramitat a 
l’efecte certificació acreditativa de l’existència, suficiència i disponibilitat dels crèdits la 
seva minoració es pretén. 
 

Aquesta Comissió Informativa, i amb els vots favorables del Sr Toni Marí Enseñat, 
Sra. Isabel Martín Roman  del PSOE, Sra. Maria Lluïsa Pla Isern de IPG i l’abstenció de la 
Sra. Maria Teresa Pons Picó del PP, es proposa a l’Ajuntament Plenari l’adopció del 
següent acord: 

 
Primer.- Aprovar la modificació de crèdit per transferència entre les partides 

següents:  
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011 31900 ALTRES DESPESES FINANCERES -5.500,00  
011 31000 INTERESSOS PRÉSTECS -4.500,00  
155 64800 LEASING MINICARREGADORA -706,75  
161 64100 APLICACIÓ INFORMATICA GESTIÓ AIGUES -3.121,03  
162 63300 SISTEMA VIGILANCIA PARC VERD -5.840,83  
232 48003 FONS SOCIAL FER FRONT DIFICULTATS ECONÒMIQUES -6.000,00  
233 16000 SEGURETAT SOCIAL -1.200,00  
323 48003 ESCOLA DE MÚSICA -1.300,00  
334 48900 PATRONAT DE CULTURA -1.000,00  
334 62302 MILLORES INFRAESTRUCTURES JUVENILS -18.500,00  

   -47.668,61  
    
    

132 12100 RETRIBUCIONS COMPLEMENTÀRIES POLICIA LOCAL 5.000,00  
132 15000 PRODUCTIVITAT POLICIA LOCAL 3.767,36  
132 21400 REPARACIÓ MATERIAL DE TRANSPORT 3.823,43  
155 22000 MATERIAL ORDINARI 3.377,89  
155 22799 TREBALLS EMPRESES EXTERNES 2.467,29  
342 21201 MANTENIMENT I CONSERVACIÓ PISCINA 1.924,73  
312 21200 CONSERVACIÓ I MANTENIMENT U.B.S. 520,77  
452 21000 CONSERVACIÓ I MANTENIMENT 12.793,38  
920 12100 PERSONAL FUNCIONARI. RETRIBUCIONS COMP.  5.261,12  
920 22000 MATERIAL D'OFICINA  2.500,00  
920 22100 ELECTRICITAT CASA CONSISTORIAL 1.300,00  
920 22400 PRIMES D'ASSEGURANCES 1.347,57  
920 22604 JURÍDICS, CONTENCIOSOS 3.585,07  

   47.668,61  
    

 
Segon.- De conformitat amb el que disposa l’article 158. 2 de la Llei 39/88, de 28 

de desembre,  l’expedient de modificació de crèdit estarà exposat durant un termini  
de quinze dies hàbils, comptats a partir del següent a la data d’inserció del present 
anunci en el B.O.C.A.I.B., durant el qual els interessats ho podran examinar i, si  
escau, presentar reclamacions davant el Ple. 
 

Transcorregut el termini anterior i en cas de que no es presenti cap reclamació 
es considerarà definitivament aprovada la modificació de crèdit. 

 
 En cas contrari, el Ple dispondrà d’un termini d’un mes per a resoldre’ls, que es 

contarà a partir del dia  següent a la finalització de l’exposició al públic. 
 
Per part del Senyor Deudero del PP es manifesta que la present modificació de 

crèdit ha estat a instàncies de l’equip de govern, per la qual cosa al no haver estat 
consensuades s’abstendran 

 
           Passada la proposta a votació aquesta es aprovada amb els vots favorables del 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell l la Sra. Maria Lluïsa Pla Isern de IPG,el Senyors Toni Marí 
Enseñat i Victor Douat Rigo i la Sra. Isabel Martin Roman del PSOE i les abstencions del 
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Sr. Antonio Deudero Mayans, Sra. Maria Teresa Pons Picó i Sr. José Frias Cano del                               
PP 
 

7.- Moció del grup IPG per a l’aprovació d’una declaració institucional en 
reconeixement a la reivindicació i mobilització de la comunitat educativa de les Illes 
Balears, i en contra de l’aprovació de la Llei Orgànica de Millora de la Qualitat 
Educativa 
 

El Partit Independent de Puigpunyent i Galilea presenta al Ple de l’Ajuntament 
de Puigpunyent la següent 
 

MOCIÓ 
 

Per a l’aprovació d’una declaració institucional en reconeixement a la 
reivindicació i mobilització de la comunitat educativa de les Illes Balears, i en contra de 
l’aprovació de la Llei Orgànica de Millora de la Qualitat Educativa. 
 

A les Illes Balears, durant les darreres tres dècades s’ha construït 
progressivament un model d’escola pública i d’ensenyament basat en la confluència i 
el consens dels diversos sectors que constitueixen la comunitat educativa. Aquest 
model d’escola ha fomentat la qualitat educativa sense deixar de garantir la cohesió 
social en un context sovint difícil de desequilibris econòmics i de notables sacsejades 
demogràfiques. 
 

Un destacat component d’aquest model d’escola ha estat el col·lectiu docent 
que, amb més o menys suport institucional, ha demostrat la voluntat i la capacitat 
d’adaptar el model d’ensenyament als canvis socials que s’han produït a les nostres 
illes i als reptes de futur que es presenten a tota societat moderna i avançada. 
 

El consens acadèmic, social i polític sobre aquest model d’escola pública, fins 
ara pràcticament unànime, s’ha vist trencat aquests darrers anys per la imposició de 
normes i decrets que no han estat participats ni consensuats pels principals actors de la 
comunitat educativa (docents, pedagogs, consells escolars, associacions professionals, 
institucions acadèmiques...). Tot plegat ha generat una situació de reivindicació i 
protesta que s’ha estès a tota la comunitat i sector educatiu (docents, famílies, 
associacions de directius, associació d’inspectors, associacions professionals, sindicats, 
Universitat, experts en pedagogia, associacions de mares i pares, etc.). 
 

El diumenge 29 de setembre es varen concentrar als carrers de Palma i de les 
principals ciutats de les nostres illes més de 100.000 persones preocupades per la 
situació educativa i en contra de les darreres normatives en matèria d’educació. Una 
mobilització ciutadana mai vista a la nostra comunitat i sense precedents. 
 

Volem mostrar també, el nostre rebuig a la nova Llei d’educació, la LOMCE, per 
els següents motius: 
 

-. Eliminarà el model d’ immersió lingüística, present a les Illes Balears des de fa 
més de 30 anys, i que ha garantit els drets i deures dels ciutadans davant la Llengua 
Catalana. El Govern espanyol determinarà ara els continguts i hores lectives de 
l'assignatura de Llengua Castellana, que és considerada troncal. El català és relegat a 
la condició de matèria d'especialitat (no troncal). 
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-. Les Comunitats Autònomes solament podran decidir els continguts i horaris de 
les assignatures anomenades d'especialitat (Educació Física, Plàstica, Música...) i les de 
les llengües cooficials, en aquest cas el català. És el Govern central qui decideix sobre 
les assignatures troncals (Llengua Castellana, Matemàtiques, Ciències o Idioma 
Estranger), és a dir, entre el 65% i el 75% dels continguts (65 % en les comunitats amb 
llengües cooficials com les Illes Balears). Curiosament, el major cost d'implantació de la 
reforma és a càrrec de les Comunitats Autònomes. El Govern central assumeix el cost 
de la implantació de la norma i les comunitats, el de la fase de consolidació. 
 

-. L'assignatura de Religió passa a una matèria d'especialitat, que explicarà per 
a la nota mitjana i s'equipararà en hores a la mitjana de la resta de matèries. S'atén així 
a una petició històrica de l'Església Catòlica, davant la caiguda d'un 10% de les 
matriculacions. L'Educació per a la Ciutadania deixa d'existir i s'estableix una 
alternativa a la Religió: Valors culturals i socials en Primària, i Valors ètics en Secundària. 
 

-. Revàlides i avaluacions contínues La Selectivitat desapareixarà i s'establirà 
diverses avaluacions o revàlides externes (aquestes últimes, necessàries per passar de 
curs, solament en el cas de l'ESO i el Batxillerat) al final de cada cicle. Les universitats 
també podran fer proves accés. 
 

-. Segregació de l'alumnat L'accés a la FP s'avança, els alumnes que, segons els 
professors, no tinguin possibilitats d'avançar en l'ESO, accediran a un nou cicle amb 15 
anys (Formació Professional Bàsica). No obstant això, aquest primer cicle no donarà 
accés directe a la Formació Secundària Secundària, i els alumnes que vulguin 
realitzarla hauran de passar un examen. D’aquesta manera comença un competició 
entre centres educatius. 
 

-. El pes del Consell escolar (format per tots els agents de la comunitat 
educativa: professors, alumnes, pares i mares, Ajuntament,...) passarà a ser purament 
consultiu, perdent així la força la participació que tenien aquests col·lectius en la presa 
de decisions i en l’organització. La presa de decisions es centralitzarà en la figura del 
director i l'equip educatiu. 
 

-. Els directors de centres seran designats pel Govern, ja que hauran de passar 
un procés de formació i hauran d'estar acreditats. S'augmentarà el control institucional 
dels centres. La conseqüència directa d'aquesta decisió és la pèrdua de pes del 
Consell Escolar, que fins ara participava en l'elecció del director. Els directors podran 
contractar directament a professors, sense que l'oposició sigui obligatòria. 
 

-.Les condicions laborals del professorat també canviaran. La LOMCE es reserva 
el dret a canviar la destinació i la funció dels funcionaris. Així mateix, s'augmentarà 
l'horari lectiu del professorat. 
 

-. Augmentarà en un 10% les ràtio d'alumnes per aula, això incidirà greument en 
l’atenció dels alumnes dificultant l’atenció a la diversitat dins l’aula. Els alumnes més 
perjudicats seran precisament els que presenten més dificultats. 
 

-. Una nova Llei Educativa ha de néixer d’un consens i d’un debat profund 
entre els agents implicats. El rebuig a la Llei és unànime per part de tots els sectors de la 
Comunitat Educativa: professors, , associacions de pares i mares i d'alumnes, 
associacions de la xarxa pública, de la concertada i de les ikastolas, associacions 
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d’inspectors, Universitats, sindicats,... tots, han deixat al costat les seves diferències per 
unir-se contra la Llei. Segons denuncien, la reforma no ha estat ni debatuda ni 
consensuada amb la comunitat educativa. 
 

Davant de les postures, actituds i declaracions de responsables de la 
Consellería d’Educació, Cultura i Universitats, del Govern de les Illes Balears i del 
Gobierno de España que negligeixen el sentit popular i el parer dels altres partits 
polítics representants d’una part de la ciutadania, o que actuen llevant importància a 
la preocupació i manifestació ciutadana, el Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent 

 
ACORDA 

 
1- Manifestar el reconeixement a la massiva mobilització ciutadana i la seva 

expressió democràtica que es va produir el 29 de setembre a favor de l’educació 
pública, consensuada i de qualitat. 
 

2- Adquirir el compromís de treballar constantment per aconseguir l’acord i el 
consens en matèria d’educació al nostre municipi i respectar l’autonomia i la 
capacitat de decisió dels consells escolars on són representats els diferents sectors de 
la comunitat educativa. 
 

3- Instar el Govern de les Illes Balears a participar i consensuar la política 
educativa de la nostra comunitat amb els diferents col·lectius implicats i respectar 
l’autonomia dels òrgans escolars representatius. 
 

4- Instar a la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats que doni als centres 
educatius els doblers estalviats amb els sous del professors per la vaga, i així, aquests 
doblers repercuteixin directament als centres. Requerim, per tant, que es faci 
l’aportació econòmica corresponent als sous no pagats dels mestres que varen fer 
vaga del C.P. Puig de Na Fàtima, al centre. 
 

5- Notificar aquesta declaració institucional al Govern de les Illes Balears, la 
Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats i al Parlament de les Illes Balears Aixa com 
al Govern de l’Estat Espanyol. 
 

6- Publicitar aquesta declaració institucional a través de la pàgina web de 
l’Ajuntament i dels mitjans usuals de comunicació municipal. 

 
Per part del Senyor Deudero del PP, es manifesta que el seu grup votarà en 

contra reiterant tot lo que s’ha dit en anteriors plenaris, i en especial perque: 
 
1.- CONSULTES A TOTA LA COMUNITAT EDUCATIVA: L'avantprojecte LOMCE s'ha 

elaborat amb el resultat de les consultes realitzades i aportacions rebudes de les 
comunitats autònomes, òrgans col·legiats, representants d'associacions de pares 
d'alumnes, directors i professors de centres docents, representants sindicals dels 
professors i dels estudiants, representants dels centres, professionals de l'educació, 
associacions, plataformes, societats, col·legis professionals, i en general dels ciutadans 
a través d'una bústia de suggeriments. En total s’han rebut més de 30.000 aportacions. 
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2.- LA LOMCE NO SEGREGA ALS ALUMNES SEGONS LES SEVES CAPACITATS: Al 
contrari: Un dels objectius és reduir l'alta taxa d'abandonament prematur de 
l'educació i de la formació (24,9% en 2012). Aquesta taxa tan alta d'abandonament 
suposa de fet l'exclusió de part de l'alumnat, al qual el sistema actual no ofereix 
mecanismes suficients per continuar. 

La LOMCE ofereix a la comunitat educativa un conjunt flexible de trajectòries 
en funció de les necessitats i preferències de les famílies i els alumnes, però no les 
imposa. Es tracta de possibilitats d'elecció voluntària. 

3.- LA LOMCE NO SUPOSA RETALLADES: Es tracta d’una reforma bàsicament 
reguladora. No és un instrument de finançament. Cada Administració educativa (les 17 
comunitats autònomes i l'Estat) disposa del seu propi pressupost. 

No conté mesures que suposin retallades. La LOMCE és una llei tècnica, que 
tracta de donar solució als principals problemes de la educació espanyola a través 
d'un conjunt d'ajusts pràctics . 

La Memòria econòmica de la LOMCE és positiva: suposa la inversió en el 
sistema educatiu de 250 milions d'euros el tercer any d'implantació. 

Per part del Senyor Toni Marí del PSOE es manifesta que sorpren l’argument de 
que amb aquestes mesures educatives es solventarà l’atur juvenil, per altra banda, 
assignatures com la de religió son tan sols arguments arcaics a l’efecte de que 
computin nota. Abans hi havia pau lingüística, ara no ni ha 

La Senyora Marissa Pla intervé i diu que a 30.000 aportacions no se le ha fet ni 
cas, per la qual cosa no s’acaba d’entendre la postura del Govern.  

           Passada la proposta a votació aquesta es aprovada amb els vots favorables del 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell l la Sra. Maria Lluïsa Pla Isern de IPG,el Senyors Toni Marí 
Enseñat i Victor Douat Rigo i la Sra. Isabel Martin Roman del PSOE i el vot en contra del 
Sr. Antonio Deudero Mayans, Sra. Maria Teresa Pons Picó i Sr. José Frias Cano del                               
PP 
 
           8.- Moció del grup IPG En contra dels Pressupostos Generals de l’Estat per 
l’exercici 2014 per considerar que es proposa un finançament totalment injust amb les 
Illes Balears 
 

Una vegada consensuada en tots els grups politics integrants d’aquest 
Ajuntament i per unanimitat, s’aprova la següent text de la  moció proposada pel grup 
IPG : 
 
                                                             Moció 
 
              En contra dels Pressupostos Generals de l’Estat per l’exercici 2014 per 
considerar que es proposa un finançament totalment injust amb les Illes Balears. 
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Exposició de motius 
 

El Consell de Ministres del passat 27 de setembre va aprovar el projecte de Llei 
dels Pressupostos Generals de l’Estat pel 2014. Es tracta d’un projecte de Llei 
profundament injust amb les Illes Balears, ja que ens situa a la coa de l’Estat en termes 
d’inversions (66 euros/habitant/any front als més de 200 de la mitjana espanyola), 
després d’haver patit ja una retallada de més d’un 45% en els PGE de l’any passat i 
essent una de les Comunitats Autònomes que , proporcionalment, aporta més a l’Estat. 
 
          A aquest fet es suma un sistema de finançament autonòmic que cada dia 
implica un greuge més gran pel que fa als ciutadans i ciutadanes de les Illes Balears en 
relació als de la resta de l’Estat, amb repercussions concretes: per posar només un 
exemple, mentre Euskadi, que gestiona els seus propis imposts, destina més de 1.200 
euros per habitant a educació, o la mitjana espanyola es situa per damunt dels 900 
euros, a les nostres Illes només s’hi poden destinar 800. 
 
       A tot això cal afegir que un cop més, el projecte de PGE 2014 no sols no compleix 
amb allò signat als convenis subscrits entre el govern central i la CAIB, sinó que nega 
les inversions estatutàries, que són d’obligatori compliment d’acord amb allò establert 
al nostre Estatut d’Autonomia, que té rang de Llei orgànica. 
 
       La feina dels polítics és defensar els interessos generals dels ciutadans i ciutadanes 
que representen, per sobre de les línies i dels interessos dels partits. 
 
       No podem mantenir mínimament l’estat del benestar amb una distribució i 
un plantejament econòmic de l’Estat que buida i empobreix any rere any les arques 
de Balears. 
 
      No podem mantenir les competències que tenim com a Comunitat Autònoma i 
com a Ajuntament amb una aportació del tot deficitària. 
 
      Solidaritat autonòmica sí, però no amb en perjudici greu dels serveis i prestacions 
de les persones que més aporten econòmicament. 
 
      Els que ocupem un càrrec polític a les Balears hem de defensar els interessos dels 
ciutadans i ciutadanes d’aquí. Necessitem polítics valents que alcin la veu en nom del 
poble i que facin valer els drets dels ciutadans i ciutadanes de les Illes. 
 
     Per tot això, proposam. 
 
                                                          ACORDS 
 
      1- Instar el Govern de l’Estat a aprovar un projecte de Llei dels PGE 2014 que sigui 
just amb les Illes Balears, que suposi una inversió mínima per habitant corresponent a la 
mitjana espanyola, evitant així aquestes diferències tan grans entre ciutadans en 
funció del lloc de residència. 
 
       2- Instar al Govern de les Illes Balears a negociar amb el Govern central un nou 
sistema de finançament basat en un concert econòmic solidari, però modificant 
l’actual, per injust i perjudicial per la nostra Comunitat Auntònoma. Igualment 
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negociar, una nova Llei de Règim Especial que compensi els sobre costos derivats de 
la nostra condició insular i interinsular. 
 
      3- Instar al Govern de l’Estat a aprovar els PGE incloent les partides per a donar 
compliment a la Disposició Transitòria Novena de l’Estatut d’Autonomia de les Illes 
Balears. 
 
 
9.- Moció del PSOE sobre el paper dels Consells Escolars 
 
         Antoni Marí Enseñant  portaveu del Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament 
dePuigpunyent presenta la següent moció: 
 
                               

   MOCIÓ SOBRE EL PAPER DELS CONSELLS ESCOLARS 
 
                                                    EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 

El Govern i la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats imposen en el 
present curs escolar 2013/2014 el Sistema de Tractament Integrat de les llengües (TIL) 
en tots els centres docents de la nostra Comunitat Autònoma, primer amb el Decret 
15/2013, de 19 d’abril,  i les instruccions de desplegament del 19/05/2013, i 
seguidament amb el Decret Llei 5/2013, de 6 de setembre, promulgat 2 hores després 
de la interlocutòria del TSJIB per la qual es suspenia cautelarment l’aplicabilitat del TIL 
durant el present curs escolar i la vigència de les citades instruccions 
 

Els centres docents foren obligats a fer projectes de TIL a corre cuita, en poc 
temps, abans del 20 o 26 de juny. Uns foren aprovats pel consell escolar, altres rebutjats 
i substituïts per projectes fets pels equips directius, sempre sota la pressió de trucades 
telefòniques de la conselleria per canviar la distribució horària entre les dues llengües 
oficials. Finalment, el Departament d’Inspecció Educativa, en compliment de rigoroses 
instruccions superiors, comunicava als centres si els seus projectes s’adequaven o no a 
la normativa, obligant en cas negatiu a modificar-los en un termini de pocs dies, però 
no concretava per escrit els canvis a fer en relació a l’equilibri entre ambdues llengües 
oficials. 

Actuant com si l'avantprojecte de la “Ley Orgánica de Mejora de la Calidad 
Educativa” ja estigués instaurada, s’ha obligat als directors dels centres educatius a 
aprovar i aplicar projectes lingüístics sense passar pels consells escolars. Sense tenir en 
compte l'article 27.3 de la Constitució Espanyola, que regula la participació efectiva 
dels pares i mares en el sistema educatiu 

La Llei Orgànica 2/2006 de 3 de maig, d’educació (LOE) en el seu capítol III, 
òrgans col·legiats de govern i de coordinació docent dels centres públics a l’article 
126 estableix com a membre del Consell Escolar a un regidors o representant de 
l’Ajuntament del municipi on es trobi situat el centre” 

En el seu article 127 “Competències dels Consells Escolars”, estableix que una 
de les competències és l’aprovació del Projecte Educatiu de Centre, en el qual està 
inclòs el Projecte Lingüístic.  
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El Decret 119/2002, de 27 de setembre, pel qual s’aprova el reglament orgànic 
de les escoles públiques d’educació infantil, dels col·legis públics d’educació primària, 
i dels col·legis públics d’educació infantil i primària, publicat al BOIB número 120 de 5 
d’octubre de 2002 en el seu capítol II del Títol II a l’article 8 on es defineixen les funcions 
dels Consells Escolars en el seu apartat b diu textualment:   

“Aprovar el reglament d’organització i funcionament, el projecte lingüístic, i 
altres projectes que en el seu moment determini la Conselleria d’Educació i  Cultura .”  

              Per tot l’exposat, El Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent 
                                                                                                    

ACORDA: 
 

1. Reconèixer els consells escolars com a màxims òrgans de participació dels 
diferents sectors de la comunitat educativa en el funcionament i govern del centre.  
 

2.- Garantir el principi d’autonomia dels centres educatius i donar el màxim 
suport als seus consells escolars per a l’elecció i aprovació dels diferents projectes entre 
els quals el projecte lingüístic tal i com estableix la normativa vigent. 
 

3.-Instar al Govern de les Illes Balears a respectar la normativa vigent que regula 
el funcionament dels Consells Escolars dels Centres Educatius i per la qual els 
Ajuntaments podien participar en l’elaboració i aprovació dels distints projectes 
educatius dels seus centres. 
 

4.- Instar al Govern de les Illes Balears a respondre per escrit de forma clara quin 
és el projecte lingüístic que, segons la Conselleria, han d'aplicar els centres educatius. 
Si ha de ser el darrer aprovat als Consells Escolars o si s'ha aplicar algun altre no 
aprovat pels Consells Escolars per imperatiu de la Conselleria d'Educació, Cultura i 
Universitat de les Illes Balears. 

 
Per part del Senyor Deudero del PP, es reitera en tot lo senyalat anteriorment en 

relació al tema educatiu, per la qual cosa el seu grup votarà en contra, ja que tot el 
tema del consell educatiu no es nou, i qualsevol modificació s’ha de fer segons la 
normativa vigent 

 
           Passada la proposta a votació aquesta es aprovada amb els vots favorables del 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell l la Sra. Maria Lluïsa Pla Isern de IPG,el Senyors Toni Marí 
Enseñat i Victor Douat Rigo i la Sra. Isabel Martin Roman del PSOE i el vot en contra del 
Sr. Antonio Deudero Mayans, Sra. Maria Teresa Pons Picó i Sr. José Frias Cano del                               
PP 
 
           10.-  Control de l’equip de govern: Acords Junta de Govern Local celebrades en 
dates 23 i 30 de Setembre i 7, 14 i 21  d’octubre de 2013 
 
           Es donen compta del acords de la Junta de Govern Local celebrades en dates 
23 i 30 de Setembre i 7, 14 i 21  d’octubre de 2013, quedant el regidors assabentats de 
l’anterior. 
 
 11.- Decrets de Batlia del 461 al 517 
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          Per part del Sr Deudero es demana es concepte de la quantitat abonada a la 
Sra Marglida Morell per import de 599 € segons el Decret de Batlia  numero 505, 
contestant-li el senyor Batle que es tracta del finiquito com a regidora amb dedicació 
exclusiva 
 
         També  demana el Sr Deudero sobre el concepte abonat al Decret 513 , 
contestant-li el Senyor Batle que es tracta de la minuta de la procuradora Sta Maria 
Luisa Vidal, del recurs d’apel.lació del Senyor Antonio Albero Frias contra aquest 
Ajuntament 
 
12.- Torn d’urgència 
 
           Seguidament es declarada l’urgència i inclosos a l’ordre del dia els següents 
punts: 
 
          Ratificació Decret de Batlia número 531/2013 sobre indemnizació a la Sra 
Margarita Vives Salmerón, pel procediment 1245/2012 
 
         Es procedeix a llegir el Decret de Batlia número 531/2013 de data 29 d’Octubre 
de 2013, que diu:  

 
         Vits el Autos 1245/2012, instruïts pel Jutjat de lo Social nª 3 a instància de la Sra. 
Margarita Vives Salmerón  contra aquest Ajuntament per acomiadament  i quantitat. 

 
        Vist que per part de dit Jutjat s’ha citat a aquest Ajuntament perquè el dia 30 
d’Octubre, a les 9 hores quaranta minuts comparegui davant dit Jutjat a l’efecte 
d’acte de conciliació, i en cas de no avinença, seguidament a l’acte del judici 

 
         Vist que per ambdues parts s’ha arribat a un acord extrajudicial en quant al 
pagament d’una indemnització a la demandant 

 
                                                            R E S O L C 

 
         PRIMER.- Abonar a la Sra. Margarita Vives Salamanca, la quantitat de 6.336€ a 
efectes d’arribar a una conciliació i evitar l’acte del judici 

 
        SEGON.- Assenyalar que amb aquesta quantitat queda totalment liquidada, si 
escau, la relació laboral amb la senyora Vives a la seva satisfacció, no tenint res més 
per la mateixa que reclamar a aquest Ajuntament 
 
        TERCER.- Donar compte del present Decret a l'Ajuntament Ple, a fi de la seva 
ratificació 
    
        QUART.-  Notificar el present Decret a la interessada per al seu coneixement i 
efectes oportuns 
 
 Per part del Sr Batle s’explica que avui matí a les 11 hores vint minuts davant el 
Jutjat de lo Social numero 3 de Palma de Mallorca, s’ha efectuat Acta de Conciliació 
entre aquest Ajuntament i la Sra. Margarita Vives Salmerón i a resultes de la qual s’ha 
arribat al pacte de tancar el procediment laboral contenciós entre ambdues parts 
amb l’abonament per apart d’aquesta Corporació de la quantitat de 6.336 € amb 
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l’entrega de un xec nominatiu a l’interesada , i d’aquí la necessitat de que per part 
d’aquest Ajuntament es ratifiqui dita conciliació i el conseqüent Decret de Batlia 
 
      Passada la ratificació del Decret a ratificació de l’Ajuntament Plenari, aquesta es 
acordada per unanimitat 
 
      Caducitat del nomenament del jutge de pau substitut efectuada en data 29 de 
novembre de 2011 
 
                   PROPOSTA D’ACORD 
 
 Atès l’acord del Plenari de l’Ajuntament de data 29 de novembre de 2011, pel 
qual es va elegir com a Jutge de Pau substitut al Sr Felix Ferrer Rotger 
 
 Atès que des de dit acord no s’ha fet cap altra actuació, ni s’ha remés al Jutjat 
Degà l’acord, per tal de que es procedeixi al seu nomenament  
 
 Atès que segons l’establert als articles 42 i 44 de la Llei 30/1992, en quant als 
procediments iniciats d’ofici per l’administració, quant el procediment s’hagués iniciat 
d’ofici , el transcurs de tres mesos des de el seu inici sense dictar-ne resolució produirà 
la caducitat del mateix 
 
 Atès  que en el cas de procediments dels que es pugui derivar-se el 
reconeixement , o en el seu cas, la constitució de drets u altres situacions jurídiques 
individualitzades, els interessats que haguessin comparegut podran entendre 
desestimades les seves pretensions per silenci administratiu  
 
 Atès que, en reiterades ocasions s’ha requerit a aquest Ajuntament que es 
procedeixi a efectuar sa proposta de persona o persones idònies per exercir dit càrreg, 
essent la darrera del Jutjat Degà en data 8 d’octubre de 2013, per haver-se així 
acordat en la sala de Govern de dit Jutjat en data 25-09-2013 
 
Es proposa a l’Ajuntament Plenari la adopció del següent 
 

    ACORD  
 
 PRIMER.- Que es declari la caducitat de l’expedient administratiu del  
nomenament com a Jutge de Pau substitut del Sr Felix Ferrer Rotger 
 
 SEGON.-  Obrir un termini per espai de quinze dies durant els quals els interessat 
que reuneixin els requisits expressats a la Llei 16/1985 de 1 de juliol del poder judicial i 
Reglament 3/1995 de 7 de juny, pugui presentar les seves candidatures  
 
 TERCER.- Que una vegada acabat dit termini, l’Ajuntament Plenari, amb el vot 
favorable de la majoria absoluta dels seus membres procedirà a fer l’elecció del 
candidat, remetent dita elecció al Jutjat Degà a efectes del seu nomenament 
 
 Dita proposta es aprovada per unanimitat 
 
            Moció del grup PP sobre el Dia Internacional per l’eliminació de la violència 
contra les dones 
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           Per part del Sr Antonio Deudero del PP es procedeix a llegir la següent 
 
                                                                    MOCIO 
 
          El proper 25 de novembre es el Dia Internacional per l’eliminació de la violència 
contra les dones 
         
           Per aquest motiu el Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent en representació de 
totes les persones que conformen el nostre Municipi. Vol aprovar per unanimitat de 
totes les forces polítiques amb representació al consistori, una condemna de qualsevol 
tipus de violència contra les dones, sense admetre’n cap tipus de justificació. Ni el 
silenci ni la resignació son admissibles. 
 
         La violència vers les dones vulnera els drets humans i les llibertats fonamentals que 
consagren la Constitució Espanyola i la Carta de Drets Fonamentals de la Unió 
Europea, que son la base fonamental per contribuir al canvi de model cultural, 
d’actituds i de valors necessaris perquè les dones puguin assolir la igualtat i gaudir dels 
seus drets i en definitiva, l’eradicació de qualsevol forma de violència cap a elles. 
          Per tot això l’Ajuntament de Puigpunyent manifesta la seva voluntat en: 
   
         1.- Renovar el compromís de donar suport a les politiques ’igualtat i lluita contra la 
violència de gènere de manera coordinada amb la resta de poders públics, 
convençuts de què una societat en igualtat és una exigència democràtica i és  
possible 
 
       2.- Renovar el compromís de prestar el suport i l’atenció necessaris a les dones 
víctimes, als seus fills i les seves filles perquè puguin superar la situació de violència i 
integrar-se dins una societat basada en el respecte mutu, la igualtat, la llibertat i la 
dignitat humana. 
 
     El Senyor Toni Marí del PSOE , manifesta que baldament el seu grup pugui tenir una 
visió política un poc diferent, a nivell pràctic es la mateixa cosa, per lo qual votarà a 
favor 
 
      El Senyor Gabriel Ferrà Martorell de IPG diu que en cap cas el seu grup pot votar en 
contra 
 
     Passada la moció del grup PP a votació, aquesta es aprovada per unanimitat 
 
      13.- Precs i preguntes 
 
       No es formulen 
 
I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió quan són les 22 res 
quaranta cinc minuts, i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi la 
Secretaria Interventora de la Corporació Municipal, la qual cosa certifico. 
 
El Batle,                                                       La Secretària Interventora, 
 
 
Gabriel Ferrà Martorell                               Margalida Mulet Cañellas                                                  


